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  ORG.0012.1.5.2021 

Protokół nr 25/21 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się dnia 28 maja 2021 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice  

 

Obecni na posiedzeniu: 

 Radni, członkowie Komisji Rewizyjnej, wg załączonej listy obecności, 

 Wójt Gminy, Pan Józef Caputa, 

 Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Analiza: 

 sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2020 oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym 

sprawozdaniu,  

 informacji o stanie mienia gminy Buczkowice, 

 sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2020. 

3. Wypracowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

4. Kontrola realizacji budżetu gminy w I kwartale 2021 roku. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Jerzy Więcek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 9.05 i stwierdził prawomocność podejmowanych decyzji.  

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było pięciu członków Komisji (lista obecności 

załączona do protokołu). 

Ad 2. Analiza: 

 sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2020 oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,  

 informacji o stanie mienia gminy Buczkowice, 

 sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2020. 
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Powyższe dokumenty radni otrzymali i przeanalizowali przed dniem posiedzenia. 

Radna Górna zapytała jakie linie energetyczne zmodernizowaliśmy w zeszłym roku. 

Wójt Gminy powiedział, że linie są własnością energetyki (nasze to „szczątkowe” 

przypadki), natomiast my pokrywamy koszty wymiany lamp. 

Radna Górna zauważyła, że Rada Gminy podejmowała uchwałę w sprawie zbycia udziałów 

w spółce Beskid, a wciąż figurują one jako nasz majątek. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jeszcze ich nie zbyliśmy, procedura jest w toku – czekamy na 

walne zgromadzenie wspólników. 

Wobec braku dalszych pytań Wójt Gminy zakończył udział w posiedzeniu. Radni omówili 

zagadnienia dotyczące realizacji budżetu gminy w 2020 r., po czym udział w posiedzeniu 

rozpoczęła Skarbnik Gminy. 

Radny Więcek zapytał czy za odbiór odpadów wielkogabarytowych płacimy oddzielnie, czy 

też jest to ujęte w umowie z firmą. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że jest to w umowie. 

Radny Matlak zapytał czy mocno wzrosły opłaty w ZGO w stosunku do ubiegłego roku.  

Skarbnik Gminy odpowiedziała twierdząco oraz poinformowała radnych, że sam odbiór 

odpadów będzie nas w drugiej połowie bieżącego roku kosztował 830 tys. zł (jesteśmy już po 

rozstrzygnięciu przetargu na kolejne dwa lata). 

Radna Górna zapytała czy mieścimy się aktualnie w subwencji oświatowej. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że nie została ona znacząco podniesiona i mamy braki w tym 

zakresie. 

Radna Górna zauważyła, że zamknięcie placówek zmniejszyło koszty ich utrzymania. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że koszty utrzymania budynków trochę spadły, jednak 

znacznie większe środki trzeba było przeznaczyć na dezynfekcję. 

Radna Górna zapytała czy mieścimy się w subwencji. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała przecząco, dodając, że w roku 2021 koszt zadań, które 

pokryjemy z własnych środków, a które powinny być finansowane z subwencji, według 

wyliczeń, wyniesie 2,6 mln zł. 

Radny Więcek podkreślił, że są to pieniądze dla dzieci. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że na uzupełnienie subwencji oświatowej oraz realizację 

zadań własnych w tym zakresie (m. in. przedszkola) przeznaczamy ponad 70% naszych 

udziałów w podatku dochodowym – ewentualny spadek tych udziałów jest ogromnym 

zagrożeniem dla naszego budżetu i realizacji podstawowych zadań. Następnie Pani Skarbnik 

przekazała radnym informację o rządowych planach przeniesienia 500+ do ZUS, co znacznie 

obniży dochody bieżące gminy, a to z kolei będzie miało duży wpływ na wskaźniki budżetu. 

Radny Więcek zapytał ile kosztowała budowa Centrum Edukacji Ekologicznej i cała 

związana z nią inwestycja. 
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Skarbnik Gminy powiedziała, że sam budynek to koszt ponad 3 mln zł, a cała inwestycja to 

19 mln zł w I etapie i 5 mln zł w II, przy czym 95% tego zadania zostało sfinansowane ze 

środków zewnętrznych. 

Radny Więcek poprosił by napisać o tym w Gazecie Gminnej. 

Radny Wrona wyraził zaniepokojenie faktem, że po podwyżce opłaty za odpady nadal 

dopłacamy do nich z budżetu. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że opłata musiałaby wynosić teraz 25-26 zł by odpady się 

samofinansowały. 

Radna Górna zauważyła, że ilość oddawanych odpadów nie wzrosła drastycznie. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że znacznie wzrosły koszty związane z ich odbiorem 

i składowaniem. 

Radna Górna zapytała jakiej wysokości opłaty musimy się niebawem spodziewać. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wyliczenia są w toku. 

Radna Górna zapytała czy dużo ludzi nie płaci za odpady. 

Skarbnik Gminy przekazała, że przy braku wpływu pracownicy przed wysyłką upomnienia 

najpierw dzwonią z przypomnieniem do osoby, która zalega z płatnością - zazwyczaj 

zaległość jest od razu regulowana. 

Radny Matlak powiedział, że jeden z mieszkańców zgłaszał mu, że nie dostał żadnej decyzji, 

a sprawa zaległości poszła do Urzędu Skarbowego i musiał zapłacić 100 zł więcej. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że pracownicy Urzędu najpierw dzwonią z przypomnieniem, 

a później wysyłają upomnienie – nie jest możliwe by tytuł został wystawiony z pominięciem 

upomnienia. 

Radny Więcek potwierdził, że pracownicy wykonują takie telefony, za co mieszkańcy są 

wdzięczni i zapytał kiedy należy spodziewać się podwyżki opłaty za odpady. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że zobaczymy jak się zbilansujemy – najprawdopodobniej 

końcem roku. 

Radny Kopacz zapytał jakie są plany dotyczące kasy w Urzędzie Gminy. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że redukujemy zatrudnienie w Urzędzie – nie mamy już 

pracownika kasy. 

Radny Matlak zauważył, że wielu mieszkańców korzystało z tej możliwości płatności. 

Radna Górna powiedziała, że coraz więcej ludzi korzysta jednak z bankowości internetowej. 

Radny Więcek podziękował Pani Skarbnik za wyczerpujące odpowiedzi dzisiaj i przy każdej 

kontroli wykonania budżetu oraz wysoko ocenił kompetencje i życzliwość pracowników 

Urzędu Gminy. 
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Ad 3. Wypracowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

Radny Więcek przedstawił wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium 

w następującym brzmieniu: 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Buczkowice obradująca w dniu 28 maja 2021 r. w składzie: 

Jerzy Więcek – Przewodniczący Komisji, Janusz Matlak – Z-ca Przewodniczącego Komisji, 

Jadwiga Górna – członek Komisji, Wiesław Kopacz – członek Komisji, Roman Wrona – 

członek Komisji, na podstawie przeprowadzonych w roku 2020 i 2021 kontroli wykonania 

budżetu gminy Buczkowice za rok 2020, po szczegółowym przeanalizowaniu: 

 materiałów źródłowych dotyczących wykonania budżetu,  

 sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2020 oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,  

 informacji o stanie mienia gminy Buczkowice, 

 sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2020, 

uznaje dane zawarte w przedmiotowych materiałach za prawidłowe i zgodne ze stanem 

faktycznym oraz uchwałami Rady Gminy dotyczącymi budżetu gminy na rok 2020.  

W związku z powyższym Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielnie Wójtowi Gminy 

Buczkowice absolutorium. 

Następnie Pan Przewodniczący poddał przedstawiony wniosek pod głosowanie. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie (5 głosów „za”). Podpisany wniosek stanowi załącznik 

do protokołu. 

Ad 4. Kontrola realizacji budżetu gminy w I kwartale 2021 roku. 

Radni przeanalizowali dokumenty źródłowe dotyczące wykonania budżetu w kontrolowanym 

okresie.  

Radna Górna zgłosiła do protokołu następujące zapytania dotyczące kontrolowanych 

dokumentów, prosząc jednocześnie o przygotowanie odpowiedzi na następne posiedzenie 

Komisji: 

 dlaczego kupujemy bardzo drogie kosze w Warszawie zamiast u lokalnych 

przedsiębiorców (dwie faktury z marca - jedna na prawie 900 zł, druga na ponad 1000 

zł), 

 czym jest układ słoneczny w obrazkach kupiony za 160 zł i w jakim celu go nabyto 

(nie wynika to z opisu faktury). 

Pani Matera powiedziała, że zakupione kosze musiały spełniać określone parametry – w tym 

wagowe – i zapytała czy któryś z naszych przedsiębiorców posiada tego typu asortyment. 

Radna Górna stwierdziła, że jeśli nie to z pewnością by je sprowadzili. 

Pani Matera powiedziała, że układ słoneczny został kupiony ze środków GPPiRPA – 

najczęściej tego typu zakupy dotyczą zajęć na świetlicy środowiskowej. 
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Radna Górna poprosiła by w przypadku tego typu zakupów cel był uwidoczniony w opisie 

faktury. 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 

Ad 5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Radny Matlak, odnosząc się do wcześniejszej dyskusji, powiedział, że w niektórych 

ośrodkach po zarejestrowaniu na teleporadę to lekarz dzwoni do pacjenta, a nie pacjent do 

lekarza - może warto taką praktykę stosować również u nas, dzięki czemu problemy 

z dodzwonieniem się do ośrodka będą nieco mniejsze. 

Radna Górna powiedziała, że Pani doktor Majcherczyk właśnie w ten sposób realizuje u nas 

teleporady. 

Ad 6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 11.05. 

Protokół podpisano w dniu 18 czerwca 2021 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Komisji:  

 

Rady Jerzy Więcek:   …………………………………….. 

 

Członkowie Komisji: 

 

Radna Jadwiga Górna  …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona  …………………………………….. 

 

Wójt Gminy, Pan Józef Caputa …………………………………….. 

 

Protokołowała: inspektor, Ewa Matera  



      Buczkowice, dnia 28 maja 2021 r. 

ORG.0012.1.5.2021 

RADA GMINY BUCZKOWICE 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Buczkowice obradująca w dniu 28 maja 2021 r. w składzie: 

 

Jerzy Więcek – Przewodniczący Komisji, 

Janusz Matlak – Z-ca Przewodniczącego Komisji, 

Jadwiga Górna – członek Komisji, 

Wiesław Kopacz – członek Komisji, 

Roman Wrona – członek Komisji 

 

na podstawie przeprowadzonych w roku 2020 i 2021 kontroli wykonania budżetu gminy 

Buczkowice za rok 2020, po szczegółowym przeanalizowaniu: 

 materiałów źródłowych dotyczących wykonania budżetu,  

 sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2020 oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,  

 informacji o stanie mienia gminy Buczkowice, 

 sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2020, 

uznaje dane zawarte w przedmiotowych materiałach za prawidłowe i zgodne ze stanem 

faktycznym oraz uchwałami Rady Gminy dotyczącymi budżetu gminy na rok 2020.  

         

W związku z powyższym Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielnie Wójtowi Gminy 

Buczkowice absolutorium. 

 

Komisja obradowała w niepełnym składzie. Obecnych było pięciu z sześciu członków Komisji. 

Wszyscy członkowie Komisji obecni na posiedzeniu, w głosowaniu jawnym, opowiedzieli się 

za udzieleniem absolutorium. 

      

Radny Jerzy Więcek: ……………………………….. 

Radna Jadwiga Górna: ……………………………….. 

Radny Wiesław Kopacz: ………………………………... 

Radny Janusz Matlak: …………………………………... 

Radny Roman Wrona: …………………………………... 




